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Kimlerin Özel Sektör Hizmeti 
Memuriyete Geçmiş Sayılıyor?

İlk defa veya yeniden Devlet memuriyetine girenlerin, memuriyet dışında 
serbest olarak vaya özel sektörde geçirdikleri hizmet sürelerinin bir kısmı, bazı 
memurlar için memuriyette geçmiş sayılmaktadır. - 03.10.2016

KİMLERİN ÖZEL SEKTÖR HİZMETİ MEMURİYETTE GEÇMİŞ SAYILIYOR?

İlk defa veya yeniden Devlet memuriyetine girenlerin, memuriyet dışında serbest olarak 
vaya özel sektörde geçirdikleri hizmet sürelerinin bir kısmı, bazı memurlar için 
memuriyette geçmiş sayılmaktadır.

657 sayılı Devlet Memurları Kanunu, memuriyete girmeden önce veya memuriyetten 
ayrılarak özel sektörde ya da serbest olarak geçirilen hizmet sürelerinin ne kadarının 
hangi memurlar için memuriyette değerlendirileceğini belirlemiştir.

Özel sektör hizmetleri memuriyet süresine dahil edilenler

Devlet memurlarından;

**Teknik Hizmetler Sınıfı kapsamında görev alanların, özel işyerlerinde veya serbest 
olarak mesleklerini yapmak suretiyle geçirdikleri sürelerin (en çok 16 yılın) 3/ 4’ü,

**Sağlık Hizmetleri Sınıfı kapsamında görev alanların, özel işyerlerinde veya serbest 
olarak mesleklerini yapmak suretiyle geçirdikleri sürelerin (en çok 16 yılın) 3/ 4’ü,

**Avukatlık Hizmetleri Sınıfı kapsamında görev alanların, özel işyerlerinde veya serbest 
olarak mesleklerini yapmak suretiyle geçirdikleri sürelerin (en çok 16 yılın) 3/ 4’ü,



**Gazetecilik mesleği ile ilgili unvanlarda görev alanların, Basın Kartları Yönetmeliğine 
göre basın kartı sahibi olarak memuriyet dışında fiilen gazetecilik yaparak geçirdikleri 
sürenin (en çok 16 yılın) 3/ 4’ü,

**Milli Eğitim Bakanlığı emrinde görev alanların (herhangi bir kadroda), özel okullarda 
öğretmen veya yönetici olarak geçirdikleri sürenin (en çok 18 yılın) 2/3’ü

memuriyette geçmiş sayılmakta ve bu sürelerin her yılı için bir kademe ilerlemesi ve her 
üç yılı için bir derece yükselmesi verilmek suretiyle ilgili memurun kazanılmış hak aylık 
seviyesine eklenmektedir.

Özel sektör hizmetleri değerlendirilenlerin, daha sonra sınıf veya unvan 
değiştirmesi

657 sayılı Devlet Memurları Kanunu; eski sınıflarında, görev alacakları yeni sınıfa göre 
memurluğa daha yüksek bir derece ve kademeden başlayanların sınıf değiştirmesi 
halinde, yeni görevlerindeki ilk ilerleme sürelerinin eski sınıflarında ilave olarak 
kazandıkları derece ve kademelere tekabül eden süre kadar uzatılacağı ve bu süre 
tamamlanıncaya kadar sınıf değiştirmeleri sırasında bulundukları derecede kalacaklarına 
hükmetmiştir.

Devlet Personel Başkanlığı tarafından konuya ilişkin olarak verilen bir görüşte
; görev aldığı hizmet sınıfı nedeniyle özel sektör hizmetleri değerlendirilmiş olan 
memurun sınıf değiştirmesi durumunda, görev alacağı yeni sınıfa göre eski sınıfında 
memurluğa daha yüksek bir derece ve kademeden başlamış sayılmayacağı belirtilmiştir.

Bu çerçevede, girdiği hizmet sınıfından dolayı memuriyet dışı hizmetleri değerlendirilen 
memurun sınıf değiştirmesi durumunda, değerlendirilen özel sektör hizmetleri nedeniyle 
almış olduğu ilave derece/kademenin geri alınmayacağını ve bundan dolayı herhangi bir 
bekleme süreci yaşamayacağını söyleyebiliriz.
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